
اقتصادی 6

ذخیره سازی۱۷ هزار تن برنج در انبارهای بندر شهید رجایی

استانداری از توسعه طرح های فولادی هرمزگان حمایت می کند

گروه اقتصادی - طرح اقدام ملی 
مسکن به عنوان مهم ترین طرح مسکنی 
کشور این روز ها درگیر پرداخت آورده 
اولیه متقاضیان اســت و تاکنون اداره کل 
راه و شهرسازی استان تهران و همچنین 
معاونت مسکن چندین بار برای پرداخت 

آورده اولیه اولتیماتوم داده اند. 
محمــودزاده معــاون مســکن و 
ســاختمان وزیر راه و شهرسازی با بیان 
اینکــه در طرح اقدام ملی مســکن باید 
متقاضیان تا پانزدهم شــهریورماه آورده 
خود را تکمیل کنند، بیان کرد: این آخرین 
مهلت برای متقاضیان است و باید هرچه 
سریعتر متقاضیان آورده اولیه ۴۰ میلیون 

تومانی متقاضیان را پرداخت کنند.
او ادامــه داد: در صورتــی که این 
آورده تکمیل نشــود، متقاضیان تسویه 
حســاب نکرده به صورت کامل از طرح 
مســکن ملی حذف و متقاضیانی که در 
لیســت ذخیره قرار دارند جایگزین آنها 

می شوند.
معاون مسکن و ســاختمان وزیر 
راه و شهرســازی با بیــان اینکه تاکنون 
هیچ متقاضی به دلیــل پرداخت نکردن 
آورده اولیه حذف نشده است، گفت: در 
صورتی که تا پانزدهم شهریورماه پیامک 
پرداخــت آورده اولیــه را دریافت کرده 

باشــند اما آورده خود را تکمیل نکنند به 
صورت کامل حذف می شوند.

او  یاد آور شد: به برخی از متقاضیان 
به دلیل مشکلاتی در سامانه پیامک ارسال 
نشــده بود به همین دلیل تــا پایان هفته 
مهلت داده شد تا متقاضیان مدارک خود 
را تکمیــل کنند. محمود زاده اظهار کرد: 
متقاضیان طرح اقدام ملی مســکن باید 
مدارک خــود را باید به ادارات کل راه و 
شهرسازی شهرهای که در پیامک به آنها 
اعلام شــده تحویل دهند و بعد از آن در 
صورت تایید مدارک پیامک ارسال آورده 

ارسال می شود.
اطمینــان به متقاضیان برای 
ســاخت واحدهای طرح اقدام ملی 

مسکن
معاون مسکن و ساختمان وزیر راه 
و شهرســازی توضیح با اشاره به اینکه 
در هفته دولت در بســیاری از شهرهای 
کشــور از جملــه تهران افتتــاح اولین 
واحدهای مســکن ملی را در دستور کار 
خــود قرار داده ایــم، توضیح داد: تلاش 
خــود را می کنیم برای آنکه به متقاضیان 
این اطمینان را بدهیم که طرح اقدام ملی 
مسکن با قوت در حال اجرا است بنابراین 
در هفته دولت و در چندین شــهر افتتاح 
اولین واحدهای مسکن ملی را در دستور 

کار خود قرار داده ایم.
او یاد آور شد: البته این افتتاح ها به 
صورت نمادین است اما به متقاضیان این 
اطمینان را می دهیم که کمتر از یک ســال 
و نیــم این تعداد از واحدها از واحدهای 
مسکن ملی به بهره برداری رسیده بنابراین 
اگر آورده خود را هرچه سریعتر تکمیل 
کنند سرعت ساخت و اجرای این پروژه 

افزایش می یابد.
افتتــاح حســاب ۴۵ هــزار 
متقاضــی برای طرح اقــدام ملی 

مسکن
محمود زاده با اشــاره به اینکه بیش 

از ۲۰ هــزار متقاضی تا امروز آورده خود 
را تکمیل کرده است تصریح کرد: تاکنون 
۴۵ هزار نفر افتتاح حساب کردند و بانک 
ها و ادارات کل به سرعت در حال جمع 
آوری آورده اولیــه متقاضیــان و تکمیل 

مدارک از سوی آنها هستند.
او تاکید کرد: ظرف یک تا دو هفته 
آینده سرعت پرداخت و واریز آورده های 
اولیه افزایش یافتــه و امیدواریم تا نیمه 
شهریور بتوانیم تمامی مدارک متقاضیان 
و همچنین آورده های آنها را تکمیل کنیم.
محمود زاده اضافه کرد: ممکن است 
برخی از متقاضیان به دلیل  عدم پرداخت 

آورده تا پانزدهم شهریور از لیست حذف 
شوند بنابراین از جایگزین آنها در لیست 
های ذخیره استفاده خواهیم کرد و همین 
موضوع باعث ایجاد ظرفیت های خالی را 

در بسیاری از شهرها می شود.
او با بیــان اینکــه بنابراین امکان 
ثبت نام دور ســوم در اوایل مهر یا اواخر 
شــهریور ماه وجــود دارد، افــزود: در 
صورت ایجاد شدن ظرفیت در بسیاری 
از شهرها از جمله تهران امکان ثبت نام در 

مرحله سوم ایجاد خواهد شد.
مهلــت آورده متقاضیان ۱۵ 

روز بعد از دریافت پیامک است
این در حالی است که محبت خواه 
مدیرکل راه و شهرســازی استان تهران 
با بیان اینکه امــروز آخرین مهلت برای 
کسانی است که پیامک واریز آورده اولیه 
به آنها ارسال شــده است، گفت: امکان 
تمدید بــرای این متقاضیان وجود ندارد 
و کســانی که ۴۰ میلیــون آورده خود را 

تکمیل نکرده اند حذف می شوند.
محبت خواه اظهار کرد: تنها کسانی 
که از امــروز پیامک واریز آورده اولیه به 
آنها ارسال می شود ۱۵ روز بعد از ارسال 
پیامک فرصت دارنــد که آورده خود را 

تکمیل کند.
محبت خواه تاکید کرد: متقاضیان 

تهرانی بایــد حتماً آورده خود را تکمیل 
کنند در غیر این صورت حذف می شوند.
مدیر کل راه و شهرســازی استان 
تهرانســر هم گفت: این پــروژه ۷ تا ۸ 
ماه تعطیل بود بنابراین از اردیبهشــت ماه 
ســاخت آن را مجدد آغــاز کردیم و هم 
اکنون در ســه شیفت کاری و با سرعت 
در حال اجرای آن هســتیم و پیشــرفت 
فیزیکی آن به بیش از ۱۰ درصد رســیده 

است.
همچنین وطن خواهی مدیر عامل 
شرکت عمران پرند نیز اعلام کرد: آورده 
اولیه متقاضیان در پرند ۴۷ میلیون تومان 
اســت که ۴۰ میلیون تومان برای آورده و 
۷ میلیون تومان آن هم مبلغ زمین است، اما 
در این طرح هم مانند مسکن مهر در ابتدا 
متقاضیــان برنامه و یا تمایلی برای واریز 
آورده ندارند و بســیاری از این افراد هم 
حدود یک یا ۲ میلیون پرداخت کرده اند 
و گمــان می کنند که با پرداخت این مبلغ 

دیگر حذف نمی شوند.
براســاس این گزارش طرح اقدام 
ملی مسکن تفاوت بسیار زیادی از لحاظ 
نوع ســاخت، مصالح ســاختمانی و... 
بسیار متفاوت است و به گفته بسیاری از 
مسئولان قیمت تمام شده ساخت مسکن 

قیمت نهایی این واحدها است.

وزارت راه و شهرسازی عنوان کرد:

زمان تکمیل آورده مسکن ملی تمدید شد

گروه اقتصــادی - بیــژن نامدار 
زنگنه در مراسم امضای ۱3 قرارداد طرح 

نگهداشت و افزایش تولید اظهار داشت:  
در نفت این اجمــاع وجود دارد که رکن 

اصلــی فعالیت فنی بالادســت افزایش 
ضریــب بازیافت از مخازن متناســب با 

طبیعت هر مخزن اســت. به عبارت دیگر 
بازیافــت مهمترین اقدام مهندســی در 
بالادســت نفت که در طــول زمان بهبود 
یافته و امری مســتمر، دینامیک و نیازمند 

کار فناورانه است.
وی افــزود: افزایــش بازیافت اگر 
مهم تر از برداشــت از میادین مشــترک 
نباشــد هم سطح آن اســت، یک درصد 
افزایش بازیافت یعنی هفت میلیارد بشکه 
نفت اضافه می شــود که 3۰۰ میلیارد دلار 

برای کشور ثروت زایی خواهد شد.
وزیر نفت با بیــان اینکه ارکان کار 
افزایش بازیافت به طور مداوم پیگیری و 
در ســطح پژوهش و دانشگاهی کار اجرا 
می شود، تصریح کرد: توسعه فناوری چه 
 E&P در حــوزه خدمات و چه در حوزه
موتور محرک بخش عملیات است گرچه 
در رقابت موتور اصلی اســت. اگر رقابت 
باشد کیفیت بالاتر و قیمت کمتر می شود و 
اگر شرکتی در رقابت پیروز نشود به معنای 
نابودی آن است زیرا بازار رحم نمی کند، 
بنابراین برای بقا باید رقابت صورت گیرد 
و برای رقابت توســعه تکنولوژی قیمت 

پایین و کیفیت بالا برود.
حاضــر  حــال  در  افــزود:  وی 
شــرکت های نفتی عمدتا با دانشگاه ها و 
مراکز پژوهشــی برای توسعه تکنولوژی 
همــکاری می کنند که قررادادهایی که در 
این زمینه منعقد می شود قابل قبول است 

و قرار بر این است که ادامه یابد.
زنگنه با بیان اینکــه طی هفته های 
آینــده شــاهد قراردادهــای جدیــد با 
دانشگاه ها خواهیم بود، خاطرنشان کرد: 

اویل کمپانی و شــرکت های E&P باید 
تقویت شوند چرا که رکن اصلی افزایش 

بازیافت نفت هم هستند.
وی با تاکید بر اینکه برای طرح های 
بالادســت باید از تجریه های بین المللی 
استفاده کنیم گفت: نباید بگوییم که با دنیا 
فــرق داریم مثلا کرونا همه دنیا را به یک 
شکل مبتلا و یا از بین می رود، واکسن آن 
هم برای تمام دنیا تاثیرگذار است. صنعت 
نفت نیز به همین شــکل اســت ما باید از 
تجربــه جهان اســتفاده کنیم. روش های 
گذشته قراردادی ما ابتدایی بود بعد از آن 
بیع متقابل شد که البته هنوز هم از آن استفاده 
می کنیــم. روش بعدی IPC که همان بیع 
متقابل و واگذاری به پیمانکار بوده در واقع 
جان مایه کار واگذاری مسئولیت عملکرد 
میدان به پیمانکار اســت. اگر پیمانکار در 
عملکرد موفق عمل نکند در بازپرداخت و 

سود تاثیرگذار خواهد بود. ما این روش را 
برای پیمانکاران خارجی و هم پیمانکاران 

ایرانی توانمند دنبال می کنیم.
وزیــر نفت با بیــان اینکه طی چند 
مــاه آینده مجموعــه قراردادهای مهم و 
جدیدی با E&Pهای ایرانی امضا می شود 
خاطرنشــان کرد: ایــن قراردادها تحول 
مهمی خواهد بود باید گفت شرکت های 

E&P  برای کشور بسیار بااهمیت هستند 
نمی توان کشوری با سابقه ۱۱۰ سال نفت 
بود اما ســابقه یک شرکت E&P نداشته 

باشیم.
وی یادآور شد: روش توسعه میادین 
نفــت و آنچه که امروز در قراردادها انجام 
می شــود به این شکل است که مسئولیت 
عملکرد مخــزن متوجه پیمانکار خواهد 
بــود ضمــن اینکه عملیــات به صورت 
یکپارچه انجام می شــود ابتدا ۲۰ درصد 
هزینــه به عهده پیمانــکار بود که به دلیل 

شرایط سخت پاندومی منتفی شد.
وی ادامــه داد: در این پروژه ها بعضا 
پیمانکارانی بودند که قیمت های انتحاری 
پیشنهاد می کردند که بسیار بی ربط بود اما 
ما با این پیمانکاران ادامه همکاری ندادیم.
وی با بیان اینکه ما از همه روش ها از 
جمله EPC بیع متقابل و IPC به جز امانی 

برای توسعه میادین استفاده می کنیم گفت: 
در قراردادهای امروز امکان بهره گیری از 

بازار سرمایه یک مزیت است.
وی ادامه داد: اگر طرح های افزایش 
بازیافــت اجرایی نمی شــد کار نفت در 
میادین در حال بهره برداری متوقف می شد 
اما با این کار دکل ها فعال است و بسیاری 

نیز در پروژه ها مشغول به کار هستند.

طبق اعلام وزارت راه و شهرسازی، زمان تکمیل آورده متقاضیان مسکن ملی تا ۱۵ شهریور و زمان تکمیل مدارک تا پایان هفته تمدید شد.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی هرمزگان اعلام کرد:

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان:

گروه اقتصادی - معاون وزیر راه و 
شهرســازی گفت: تعداد قابل ملاحظه ای 
صندوق پــروژه تهیه کرده ایم که در حال 
به روز رسانی اطلاعات و مطالعات برای 
ورود به بورس مســکن اســت. محمود 
محمــودزاده اظهار کــرد: صندوق های 
ســرمایه گذاری مسکن و ساختمان یک 
بخش مولد است که پروژه های مسکونی، 
تجاری و دیگر خدمات مورد نیاز شهری به 
صورت سهام عرضه می شود و متقاضیان 
می توانند در آن ســرمایه گذاری کنند. وی 

افزود: این ظرفیتی اســت که می تواند به 
رونق بخش ساخت و ساز منجر شود. البته 
تا پیش از این به شکل محدود وجود داشت 
اما قرار است آن را گسترده تر کنیم. معاون 
مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی 
با اعلام این خبر که تعداد قابل ملاحظه ای 
صندوق پــروژه تهیه کرده ایم که در حال 
به روز رسانی اطلاعات و مطالعات است 
گفت: پیش بینی می کنیم در چند ماه آینده 
یکــی یکی این پروژه ها به بورس معرفی 
شود. محمودزاده در تشریح تفاوت بورس 

مسکن با بورس املاک و مستغلات گفت: 
موضوعی که وزارت اقتصاد تحت عنوان 
بــورس املاک و مســتغلات اعلام کرده 
عرضه اموال مازاد دســتگاه های اجرایی 
اســت که به منظور دستیابی به درآمدهای 
بودجه ای، پیش از این هم به شکل آگهی 
در روزنامه یا دیگر روش های سنتی انجام 
می شــد و هم اکنون این فرایند قرار است 

در بورس انجام شود. 
وی خاطر نشان کرد: بنابراین بورس 
املاک و مســتغلات چیز جدیدی نیست 

و تنها اتفاق جدید آن اســت که به منظور 
ایجاد شفافیت، فروش اموال مازاد دولتی 
به جای آگهی های سنتی از طریق بورس 

انجام می شود.

گروه اقتصادی -بهزاد فر گفت: تعداد 
دارندگان کد بورسی در کشور به ۵۰ میلیون 
نفر رسیده اســت که عمده این افراد دارای 
سهام عدالت هستند. بهزادفر؛ مدیر آموزش 
و فرهنگ ســازی شــرکت اطلاع رسانی 
و خدمات رســانی بورس با اشــاره به این 
موضوع که بازار سرمایه جذابیت های زیادی 
دارد، گفت: در بازار ســرمایه مزیت هایی از 
قبیل ورود با ســرمایه کم، یادگیری آسان در 
کســب و کار، حضور شرکت های بزرگ و 
حمایت دولت باعث شده مردم در این بازار 
حضور چشمگیری داشته باشند. وی ادامه 
داد: بازدهی بازار سرمایه در بلندمدت معمولاً 
از بازار های موازی مثل مســکن، سکه، طلا 
و یا شــرکت های تولید محور بالاتر است با 
وجود اینکه این بازار ها در کشور رشد بالایی 
داشته اند، اما رشد بازار سرمایه هم می تواند 
از این بازار های موازی بالاتر باشــد.  همین 
موضوع باعث شــده است که مردم سرمایه 
شــان را به این بازار بیاورند. بهزادفر با اشاره 
به اینکه سرمایه گذاری در بازار سرمایه از سه 
راه می تواند به رشد تولید کمک کند، گفت: 
این اقدامات عبارت است از ۱_ عرضه اولیه 
سهام شرکت ها ۲_ افزایش سرمایه از محل 
آورده نقدی 3_ انتشــار اوراق مشــارکت 
شــرکت ها راه هایی هستند که می توانند به 
کمک بخش تولید بیایند. تعداد دارندگان کد 
بورســی در کشور به ۵۰ میلیون نفر رسیده 
است که عمده این افراد دارای سهام عدالت 
هستند، اما با این وجود استقبال قابل توجهی 

برای دریافت کد بورسی شده است همچنین 
تاکنون 3۰ میلیون نفر در بازار بورس حداقل 
یک بار ســفارش گذاشته اند. وی ادامه داد: 
در خصــوص کد های بورســی که صادر 
شده امسال نسبت به سال گذشته رشد قابل 
توجهی داشــته ایم، در سال گذشته تعداد 
کدهای  بورسی که صادر شده ۸۲۰ هزار کد 
بوده و این عدد امسال به یک میلیون و ۶۰۰ 
هزار کد بورســی در سه ماه اول سال رسیده 
اســت همچنین ثبت نام  سجام هم در سال 
گذشته سه میلیون بوده و امسال به ۱۰ میلیون 
رســیده است. بهزاد فر گفت: برای ورود به 
بازار ســرمایه محدودیتی وجــود ندارد به 
همین دلیل است که عمدتاً همه اقشار جامعه 
بــا هر نوع اطلاعاتی از بازار ســرمایه وارد 
این بازار شــده اند حتی برخی از افرادی که 
وارد این بازار شده اند سواد بورسی ندارند. 
البته در دنیا این افراد راه های غیر مســتقیم را 
مثل شرکت های سبدگردان و صندوق های 
سرمایه گذاری شرکت ها را انتخاب می کنند 
تا از مزیت حضور در بازار سرمایه به خوبی 
استفاده کنند موضوعی که در کشور ما کمتر 
اتفاق افتاده اســت و اجباری هم برای مردم 
وجود ندارد که راه غیرمســتقیم را انتخاب 
کنند. وی با اشاره به این موضوع که به میزانی 
که رشــد در ســرمایه گذاری بازار سرمایه 
داشته ایم، اما سواد بورسی افزایش پیدا نکرده 
اســت، گفت: ارگان هــا  وظیفه دارند که به 
مردم راه و رســم سرمایه گذاری در بورس 
را آموزش دهند که بــه این موضوع توجه 

زیادی نشده است. البته برخی شرکت های 
کارگزاری مجوز گرفته اند تا در کنار خدمات 
بورسی به مردم آموزش هم بدهند در کناره 
این بازار سرمایه هم سایتی را به عنوان بورس 
مدیــا طراحی کرده که مردم می توانند برای 
دریافت اطلاع از نحوه کسب و کار در بازار 
ســرمایه به صورت رایگان به این ســایت 
مراجعه کنند. بهزادفر ادامه داد: اینکه تصور 
کنیم همه افرادی که تازه وارد بورس شــده 
اند دانش کافی ندارند اشتباه است، برخی از 
افراد تازه وارد از دانش بالایی در این کسب 
و کار برخوردارند، اما موضوع اصلی ما ورود 
افراد تازه واردی است که تجربه کافی ندارند 
و با رفتار های هیجانی هم به ســرمایه خود 
آســیب می زنند و هم به بازار سرمایه آسیب 
می زنند و عمدتاً این گونه افراد به دنبال سود 
کوتاه مدت هستند که به آن ها توصیه می کنیم 
در خرید و فروش هایشان صبوری به خرج 
بدهند تا متضرر نشوند نکته دیگر این است 
که این افراد نسبت به رشد شاخص بازدهی 
ندارند و بسیار پایین تر از رشد شاخص سود 
می کنند که این موضوع متاثر از تصمیمات 
هیجانــی این افراد اســت. در حال حاضر 
حدود ۷۰۰ شرکت در بازار سرمایه حضور 
دارند که همه این ها بازده سود بالایی ندارند و 
برخی از آن ها هم زیان ده هستند و این امکان 
وجود دارد که افرادی که تازه وارد هستند در 
دام افراد ســودجو گرفتار شوند و به سراغ 
ســیگنال فروش ها بروند که سهام هایی را 

معرفی می کنند که آینده خوبی ندارد.

وی با اشــاره به ایــن موضوع تصور 
اینکه همه افراد در بازار سرمایه سود می کنند 
غلط اســت، گفت: با وجود این که این بازار 
در کوتاه مدت هم سود خوبی داشته است، 
اما بــه روند بازار که توجه کنیم می بینیم که 
زمان هایی هم بوده اســت که این بازار منفی 
بوده پس مردم انتظار نداشــته باشند در این 
بازاری که ریســک دارد همیشه سود کنند 
وقتی مردم ســهام یک شرکت را می خرند 
یعنی بخشــی از مالکیت آن را خریده اند و 

شما در سود و زیان آن شریک هستید.
وی گفت: یکی دیگر از علت هایی که 
باعث زیان دیدن افراد تازه وارد می شود این 
است که آن ها در زمان منفی بودن سهمشان 
را می فروشــند و زمان مثبت بودن ســهام 
می خرند که این موضوع هم باعث آســیب 
دیدن این افراد است. بهزادفر در پایان گفت: 
افــرادی که اصرار بر ایــن دارند که در بازار 
سرمایه خودشان مســتقیم سرمایه گذاری 
کنند باید دانش کافی را داشته باشند در غیر 
این صورت باید به سراغ روش غیرمستقیم 
بروند که در این بازار متضرر نشــوند و سود 
هم بکنند و نکته قابل توجه دیگر این است 
که مردم تا می توانند با پس اندازشان وارد این 
بازار شــوند و با سرمایه اصلی زندگیشان به 
این بــازار ورود نکنند افرادی هم که تمایل 
به خرید صندوق های ســبدگردانی دارند 
 FIPIRAN.IR می توانند بــه ســایت
مراجعه کنند تا صندوق های پربازده بودند 

را انتخاب کنند.

گروه اقتصادی -  مدیرکل غله و 
خدمات بازرگانــی هرمزگان گفت: در 
حال حاضر ۱۷ هزار تن برنج در انبارهای 
بندر شهیدرجایی ذخیره سازی شده که 

به سراسر کشور ارسال می شود.
مسعود دشوارگر با اعلام این خبر 
افزود:  این برنج ها از کشــورهای تایلند، 
هند و پاکســتان وارد بندر شهید رجایی 
شــده و به اســتان های تهران، اصفهان، 
همــدان، اردبیــل، خراســان رضوی و 
خراســان جنوبی به ســرعت ارســال 

می شود.
تخلیه کشتی حامل شکر خام 

در بندر شهید رجایی
مدیرکل غلــه وخدمات بازرگانی 
هرمزگان گفت: همچنین کشــتی حامل 
۶۵ هزار و ۲۰۰ تن شــکرخام در مجتمع 

بندری شهیدرجایی درحال تخلیه است 
که عملیات تخلیه این کشتی از پنج روز 
گذشته آغاز شده و تا روز چهارشنبه هفته 

جاری ادامه دارد.

دشوارگر بیان داشــت: شکرخام 
پــس از تخلیــه از ایــن کشــتی بــه 
کارخانه های تصفیه شکر سراسر کشور 
فرســتاده می شود  وازســوی دیگر یک 

فروندکشــتی دیگر حامــل ۶۲ هزار تن 
گندم نیز در بندرشهید رجایی پهلو گرفته 
و عملیات تخلیه آن درحال پایان است.

تخلیــه ۶۰۰ هــزار تن کالای 
اساسی تا پایان سالجاری

مدیرکل غلــه و خدمات بازرگانی 
هرمــزگان گفت: از ابتدای ســالجاری 
تاکنــون حــدود یک میلیون تــن انواع 
کالاهای اساســی در بندرشهید رجایی 
تخلیه شده  و تا پایان سال نیز بیش از ۶۰۰ 

هزار تن کالای اساسی تخلیه می شود.
 دشــوارگر بیان داشت: این کالاها 
شامل ۲۵۰ هزار تن روغن خام، ۲۰۰ هزا 
تن شــکر خام و ۱۵۰ هــزار تن برنج در 
بندر شــهید رجایی است و سال گذشته 
نیز یک میلیون و ۴۴۰ تن کالای اساســی 

در بندر شهیدرجایی تخلیه شد.

گروه اقتصادی - معاون هماهنگی 
امور اقتصــادی اســتانداری هرمزگان 
گفت: از توســعه طرح های فولادی در 
اســتان که نقش بســزایی در اشتغالزایی 
و پویایی اقتصــاد دارد، به صورت همه 

جانبه حمایت می کنیم.
ایــرج حیدری در نشســت ویژه 
بررســی راههای رونق تولید در شرکت 
صبا فولاد خلیج فارس اظهار داشت: باید 
برنامه ریزی ویژه ای از ســوی دستگاه 
های مســوول استان برای اجرای هر چه 
ســریعتر طرح های توسعه ای فولاد به 
ویژه صادرات آن و رفع موانع واحدهای 

تولید کننده انجام شود.
وی ادامه داد: صادرات محصولات 
فولادی در کنــار تامین نیاز بازار داخلی 
نقش بســزایی در رونق واحد های تولید 
این محصول و افزایش درآمد های ارزی 
خواهد داشــت و باید در این خصوص 

برنامه ریزی لازم صورت گیرد.
این مقــام مســوول تصریح کرد: 
امروز در شــرایط تحریم و فشــارهای 

اقتصادی دشــمنان، تمام دســتگاه های 
اجرایــی موظف به رفع موانع پیش روی 
تولیــد در بخش هــای مختلف به ویژه 
واحدهای صنعتــی از جمله واحدهای 

فولادی هستند.
حیدری خاطرنشــان کرد: توسعه 
زیرســاخت ها، تامین خوراک و توسعه 
صــادرات مهمترین برنامه های پیش رو 

برای رونق و افزایش تولید در شــرکت 
صبا فولاد خلیج فارس است که نیازمند 
برنامه ریــزی و اهتمام ویژه برای تحقق 

آن است.
معاون هماهنگی امــور اقتصادی 
اســتانداری هرمزگان تاکید کرد: منطقه 
ویــژه اقتصادی خلیج فارس با توســعه 
زیرساخت ها شــرایط جهش تولید در 

مجتمع های فولادی را مهیا نماید.
حیدری ابراز داشــت: استانداری 
هرمزگان از طرح های توســعه شرکت 
صبا فولاد خلیج فــارس به عنوان یکی 
از شرکت های مهم تولید فولاد کشور با 

رفع موانع، حمایت خواهد کرد.
هرمــزگان با ســهم ۱۰ درصدی، 
ســومین تولیدکننده فولاد کشور است 
و صبــا فولاد خلیج فارس نیز ســومین 
 کارخانــه تولیــد فــولاد در هرمزگان 

است.
در حال حاضر چهار شرکت بزرگ 
تولیدکننده فولاد شــامل شرکت فولاد 
جنوب، مجتمع فولاد هرمزگان، مجتمع 
فولاد کاوه جنوب کیش و شــرکت صبا 
فــولاد خلیج فارس با ظرفیت هشــت 
میلیون تن در منطقه ویژه اقتصادی خلیج 

فارس فعالیت دارند .
کارخانه صبا فــولاد خلیج فارس 
در منطقه ویــژه اقتصادی صنایع معدنی 
و فلــزی خلیج فارس در ۱3 کیلیومتری 

غرب بندرعباس واقع شده است.

معاون وزیر راه و شهرسازی:

چندین پروژه در حال مطالعه برای ورود به بورس مسکن است

سهامداران از روز های منفی نترسند

 وزیر نفت اظهار داشت: طی چند ماه آینده مجموعه قراردادهای مهم و جدیدی با E&Pهای ایرانی امضا 
می شود. این قراردادها تحول مهمی خواهد بود و باید گفت شرکت های E&P برای کشور بسیار بااهمیت هستند 

نمی توان کشوری با سابقه ۱۱0 سال نفت بود اما سابقه یک شرکت E&P نداشته باشیم.

قراردادهای مهمی با E&Pهای 
ایرانی امضا می شود

وزیر نفت 
روش توســعه میادین نفت و آنچه که امروز در قراردادها انجام می شود 
به این شکل است که مسئولیت عملکرد مخزن متوجه پیمانکار خواهد بود 
ضمن اینکه عملیات به صورت یکپارچه انجام می شــود ابتدا 2۰ درصد 
هزینه به عهده پیمانکار بود که به دلیل شرایط سخت پاندومی منتفی شد.
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سهمیه کدام کارت های سوخت باطل می شود؟

دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور اعلام کرد:

تسریع در رفع مشکل معوقات بانکی واحدهای 
تولیدی با حذف سود و جریمه غیرقانونی

گروه اقتصادی - ســخنگوی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی کشور در 
خصوص باطل شدن سهمیه برخی از کارت های سوخت توضیحاتی داد.

فاطمه کاهی ســخنگوی شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی کشــور در 
خصوص باطل شــدن ســهمیه کارت ســوخت گفت:اگر فردی در فروردین ماه 
درخواســت کارت ســوخت بدهد و در اردیبهشــت کارت برای وی صادر شود، 

سهمیه سوخت آن شخص از زمان صدور کارت شارژ می شود.
او ادامه داد: افرادی که کارت ســوخت ندارند می توانند نســبت به دریافت 
آن اقدام کنند و از زمانی که کارت برای فرد صادر شــود ســهمیه سوخت نیز به آن 

تعلق می گیرد. 
ســخنگوی شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتــی در خصوص افرادی که 
کارت ســوخت خــود را گم کرده اند و در خواســت کارت المثنــی دارند،گفت: 
ســهمیه کارت ســوخت این دســته از افراد در صورتی که هنگام مفقودی مورد 
ســوء اســتفاده قرار نگرفته باشــد در کارت حفظ می شــود، در واقع این افراد 
 می توانند از ســهمیه های گذشــته خود اســتفاده کنند و مشــکلی در این راســتا 

وجود ندارد. 
کاهی در ادامه در خصوص نحوه پیگیری کارت هوشــمند ســوخت افزود: 
 www.epolice.ir متقاضیان کارت های هوشمند سوخت ابتدا باید وارد سایت
شده و سپس روی گزینه کارت سوخت کلیک کنند. بعد در قسمت پیگیری صدور 
کارت سوخت نسبت به وارد کردن نوع و شماره پلاک خودرو اقدام و روی گزینه 

پیگیری کارت سوخت کلیک کنند. 
او گفت:در این قسمـــت، شــماره مرســوله پستی نشــان داده می شود که با 
کلیک روی گزینه شــرکت پست که به رنگ آبی نوشته شده، وارد سامانه رهگیری 
مرســولات می شــوید و با فعال کردن گزینه جست وجو، وضعیت کارت سوخت 

مشخص می شود. 
سخنگوی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی بیان کرد: متقاضیان به منظور 
اطلاع دقیق از وضعیت کارت ســوخت هم با کلیک روی گزینه مشــاهده جزئیات 

کامل مرسوله می توانند از آخرین وضعیت کارت خود باخبر شوند. 
کاهــی گفــت: هم چنین افــرادی که کارت ســوخت آن ها از ســال ۱3۹۴ 
صادر و در باجه های معطله پســت مانده، می توانند در قســمت رهگیری مرسوله 
پســتی آن را پیگیری کنند و با در دســت داشــتن کارت شناســایی معتبر و کارت 
 و ســند خودرو به اداره پســت مورد نظر خود مراجعه و کارت ســوخت خود را 

دریافت کنند.
او ادامه داد: اگر کارت ســوخت مربوط به خودرو های نوشماره و یا ثبت نامی 
در سایت دولت همراه )GSB( باشد، مالکان باید مبلغ مصوب شده را بابت هزینه 

صدور کارت سوخت به متصدی تحویل دهنده کارت سوخت بپردازند.

گروه اقتصادی - دبیر ســتاد تســهیل و رفع موانع تولید کشــور با اشاره به 
لزوم حل و فصل ســریع تر مشــکلات بانکی واحدهای تولیدی گفت: بخشــنامه 
اخیــر رئیــس قوه قضائیه مبنی بر عدم ورود قوه قضائیه به شــکایات بانک ها برای 
دریافت سود و جریمه های نامتعارف و بیش از دستورالعمل بانک مرکزی، موید این 
 موضوع است که متاسفانه تعدادی از بانک ها مرتکب دریافت این مبالغ غیرقانونی 

می شوند.
میثم زالی در هفتاد و ســومین جلسه دبیرخانه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
کشور افزود: در این وضعیت، بهترین راه حل استفاده از ظرفیت کارشناسان رسمی 
دادگســتری برای محاسبه دقیق و قانونی میزان ســود تسهیلات و معوقات بانکی 

تولیدکنندگان است.
وی افزود: اگر مشکلات واحدهای تولیدی به جای محاکم رسمی، با مصوبه 
هر یک از ارکان ستاد توسط کارشناسان رسمی دادگستری متخصص حوزه بانکی 
بررسی شود، هم رسیدگی سرعت بیشتری خواهد داشت و هم از بار محاکم قضایی 

کاسته خواهد شد.
زالی تصریح کرد: در صورتی که پیشنهاد دبیرخانه در ستاد به تصویب برسد، 
بســیاری از مشکلات تولید در حوزه معوقات بانکی حل خواهد شد؛ این پیشنهاد 
شــامل تعیین هیات سه نفره کارشناســی، مرکب از نماینده واحد تولیدی، نماینده 
بانک و نماینده ســتاد تســهیل است که با بررســی دقیق مدارک و قراردادها ظرف 
 مــدت کوتاهی نظر خود را اعلام خواهد کــرد و این نظر برای طرفین لازم الاجرا 

خواهد بود.
دبیر ســتاد تســهیل اضافه کرد: این موضوع با موافقت دبیرخانه در جلســه 
ســتاد مطرح خواهد شــد و در صورت تصویب نهایی در ستاد، پس از این به عنوان 
 راهــکار تعیین میزان بدهی و معوقه واحدهــای تولیدی برای بانک ها لازم الاجرا 

خواهد بود.


